
Composition & Excipients: Each film-coated tablet contains:
Agomelatine 25 mg.
Excipients: Lactose monohydrate, Magnesium stearate, Starch,
Sodium starch glycolate, Povidone, Stearic acid, Colloidal silicon dioxide,
Hypermellose, Polyethylene glycol 6000, Glycerin, Titanium dioxide,
Yellow iron oxide E172. 
Mechanism of action: Agomelatine is a melatonergic agonist (MT1 and
MT2 receptors) and 5-HT2C antagonist. Binding studies indicate that
agomelatine has no effect on monoamine uptake and no affinity for α,
β adrenergic, histaminergic, cholinergic, dopaminergic and benzodiazepine
receptors. Agomelatine increases noradrenaline and dopamine release
specifically in the frontal cortex and has no influence on the extracellular
levels of serotonin.
Pharmacokinetics: Agomelatine is rapidly and well absorbed after oral
administration. Absolute bioavailability is low (< 5% at the therapeutic
oral dose) and the interindividual variability is substantial. The
bioavailability is increased in women compared to men. The
bioavailability is increased by intake of oral contraceptives and reduced
by smoking. The peak plasma concentration is reached within 1 to 2
hours. Plasma protein binding is 95% irrespective of the concentration
and is not modified with age and in patients with renal impairment but the
free fraction is doubled in patients with hepatic impairment. Following
oral administration, agomelatine is rapidly metabolised mainly via hepatic
CYP1A2.The major metabolites, hydroxylated and demethylated
agomelatine, are not active and are rapidly conjugated and eliminated in
the urine. Elimination is rapid, the mean plasma half-life is between 1
and 2. Excretion is mainly (80%) urinary and in the form of metabolites,
whereas unchanged compound recovery in urine is negligible. Exposure
to agomelatine increases in patients with hepatic failure.
Indications: PRICKSAGE is used for the treatment of major depressive
episodes in adults.
Contraindications: 
• Hypersensitivity to the drug or its components.
• Hepatic impairment (i.e. cirrhosis or active liver disease).
• Concomitant use of potent CYP1A2 inhibitors (e.g. fluvoxamine,

ciprofloxacin).
Side Effects: Adverse reactions were usually mild or moderate and
occurred within the first two weeks of treatment. The most common
adverse reactions were nausea and dizziness. These adverse reactions
were usually transient and did not generally lead to cessation of therapy.
The common side effects that may usually associated with treatment
include headache, somnolence, anxiety, nightmares, agitation, abdominal
pain, diarrhoea, hyperhidrosis, back pain, fatigue, and increases in ALAT
and/or ASAT, Suicidal thoughts or behavior, Aggression, Mania/hypomania,
Confusional state.
Precautions and Warnings:
Monitoring of liver function: Cases of liver injury, including hepatic failure
(few cases were exceptionally reported with fatal outcome or liver
transplantation in patients with hepatic risk factors), elevations of liver
enzymes exceeding 10 times upper limit of normal, hepatitis and
jaundice have been reported in patients treated with AGOMELATINE in
the post-marketing setting.
Treatment with Agomelatine should only be prescribed after careful
consideration of benefit and risk in patients with hepatic injury risk factors.
Agomelatine treatment should be discontinued immediately if:
‐ patient develops symptoms or signs of potential liver injury (such as

dark urine, light coloured stools, yellow skin/eyes, pain in the upper

right belly, sustained new-onset and unexplained fatigue).
‐ the increase in serum transaminases exceeds 3 X upper limit of normal.
Following discontinuation of Agomelatine therapy liver function tests
should be repeated until serum transaminases return to normal.
Frequency of liver function tests 
‐ before starting treatment.
‐ and then:

‐ after around 3 weeks, 
‐ after around 6 weeks (end of acute phase),
‐ after around 12 and 24 weeks (end of maintenance phase) 
‐ and thereafter when clinically indicated.

When increasing the dosage, liver function tests should again be
performed at the same frequency as when initiating treatment.
Any patient who develops increased serum transaminases should have
his/her liver function tests repeated within 48 hours.
Use in paediatric population: Agomelatine is not recommended in the
treatment of depression in patients under 18 years of age since safety and
efficacy of AGOMELATINE have not been established in this age group.
Use in elderly patients with dementia: Agomelatine should not be used
for the treatment of major depressive episodes in elderly patients with
dementia since the safety and efficacy of AGOMELATINE have not been
established in these patients.
Bipolar disorder/ mania / Hypomania: Agomelatine should be used with
caution in patients with a history of bipolar disorder, mania or hypomania
and should be discontinued if a patient develops manic symptoms.
Suicide/suicidal thoughts: Depression is associated with an increased
risk of suicidal thoughts, self-harm and suicide (suicide-related events).
As improvement may not occur during the first few weeks or more of
treatment, patients should be closely monitored until such improvement
occurs. Patients with a history of suicide-related events or those exhibiting
a significant degree of suicidal ideation prior to commencement of
treatment are known to be at greater risk of suicidal thoughts or suicide
attempts, and should receive careful monitoring during treatment.
Combination with CYP1A2 inhibitors: Caution should be exercised when
prescribing AGOMELATINE with moderate CYP1A2 inhibitors
(e.g. propranolol, enoxacin) which may result in increased exposure of
agomelatine.
Lactose intolerance: The product contains lactose. Patients with rare
hereditary problems of galactose intolerance, the Lapp lactase deficiency
or glucose-galactose malabsorption should not take this medicine.
Pregnancy and lactation: For agomelatine, no clinical data on exposed
pregnancies are available. This medicine should be used with caution
during pregnancy and only if the benefits to the mother outweigh the
potential risks to the foetus. If treatment with Agomelatine is considered
necessary, breastfeeding should be discontinued.
DRUG INTERACTIONS: Agomelatine is metabolized mainly by
cytochrome P450 1A2 (CYP1A2) (90%) and by CYP2C9/19 (10%).
Medicinal products that interact with these isoenzymes may decrease or
increase the bioavailability of agomelatine. Fluvoxamine markedly
inhibits the metabolism of agomelatine resulting in a 60-fold increase of
agomelatine exposure. Consequently, co-administration of Agomelatine
with potent CYP1A2 inhibitors (e.g. fluvoxamine, ciprofloxacin) is
contraindicated. estrogens, propranolol, grepafloxacine, and enoxacine
(moderate CYP1A2 inhibitors) results in a several fold increased
exposure of agomelatine. Caution should be exercised when prescribing
AGOMELATINE with such moderate CYP1A2 inhibitors. The combination
of PRICKSAGE and alcohol is not advisable.

Dosage and Administration: The recommended dose is one tablet
(25 mg) once daily taken orally at bedtime. After two weeks of treatment,
if there is no improvement of symptoms, the dose may be increased to
two tablets (50 mg) once daily, taken together at bedtime. Patients with
depression should be treated for a sufficient period of at least 6 months
to ensure that they are free of symptoms. PRICKSAGE tablets may be
taken with or without food.
Treatment duration: Patients with depression should be treated for
a sufficient period of at least 6 months to ensure that they are free of
symptoms.
Switching therapy from SSRI/SNRI antidepressant to agomelatine:
Patients may experience discontinuation symptoms after cessation from
an SSRI/SNRI antidepressant.
Treatment discontinuation: No dosage tapering is needed on    treatment
discontinuation.
Hepatic impairment: Agomelatine is contraindicated in patients with
hepatic impairment. 
Paediatric population: The safety and efficacy of agomelatine in children
from 2 years onwards for treatment of major depressive episodes have
not yet been established.
Renal impairment: Only limited clinical data on the use of agomelatine in
depressed patients with severe or moderate renal impairment with major
depressive episodes is available. Therefore, caution should be exercised
when prescribing agomelatine to these patients.
OVERDOSAGE / TOXICITY: There is limited experience with agomelatine
overdose. Experience with agomelatine in overdose has indicated that
epigastralgia, somnolence, fatigue, agitation, anxiety, tension, dizziness,
cyanosis or malaises have been reported. One person having ingested
2450 mg agomelatine, recovered spontaneously without cardiovascular
and biological abnormalities. No specific antidotes for agomelatine are
known. Management of overdose should consist of treatment of clinical
symptoms and routine monitoring. Medical follow-up in a specialised
environment is recommended. 
Packaging: 20 film-coated tablets in 2 blisters/carton box.
Storage conditions: Store away from humidity and direct light, in a
place of a temperature between 15° -30° C.
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A medicament is a product but unlike any other products.
A medicament is a product which affects your health, and its consumption contrary to
instructions is dangerous for you.
Follow strictly the doctor’s prescription, the method of use and the instructions of the
pharmacist who sold the medicament. The doctor and the pharmacist are experts in
medicine, its benefits and risks.
Do not by yourself interrupt the period of treatment prescribed for you.
Do not repeat the same prescription without consulting your doctor.
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.غلم52 نيتÓيموجأإ :ىلع مليفلاب سسبلم سصرق لك يوحي:تاغاؤصسلاو بيكرتلا
ءا-سشن مو-يدو-سص ،ةرذ-لإ ءا-سشن ،مو-يز-ي-ن-غ-م-لإ تا-ع-م--سش ،تإرد--ي--هو--نو--م زو--ت--ك’:تاغاؤصسلا
،زوليموربيه ،يديورغلإ نوكيليسسلإ ديسسكوأإ يناث  ،عمسشلإ سضمح  ،نوديفوب  ،ت’وكيلغ
رفسصأ’إ ديدحلإ ديسسكأإ  ،مويناتيتلإ ديسسكأإ يناث ،لوريسسيلغ ،000٦ لوكيلغ نيلتيإإ يلوب

271E،مويزنغملإ تإريتسس.
داسضو2TMو1TMن-ي-نو-تÓ-ي-م-لإ تÓ-ب-ق-ت-سسم-ل دا-سش و-ه ن-ي--تÓ--ي--مو--جأإ:ري-ثأا-ت-لا ة-ي-لآا
ىلع ريثأات يأإ هيدل سسيل نيتÓيموجأإ نأإ ىلإإ تاسسإردلإ ريسشتوC2TH-5تÓبقتسسمل
،ةيجرينيردأ’إ اتيبو افلأإ تÓبقتسسم نم لكب طابترÓل ةفلأإ يأإ هل سسيلو نيمأإونوملإ طاقتلإ
تÓبقتسسمو نيمابودلإ تÓبقتسسم ،ة-ي-ن-ي-لو-ك-لإ تÓ-ب-ق-ت-سسم-لإ ،ن-ي-ما-ت-سسي-ه-لإ تÓ-ب-ق-ت-سسم
ةرسشقلإ ةقطنم يف اًسصوسصخ نيمابودلإو نيلانيردأإرونلإ زإرفإإ نم ديزي وهو .نيبيزايدوزنبلإ
.ايÓخلإ جراخ نينوتوريسسلإ تايوتسسم ىلع رثؤوي ’ وهو خملإ نم ةيمامأ’إ
.مفلإ قيرط نع هلوانت دعب عيرسسو ديج لكسشب نيتÓيموجأإ سصتمي:ةيئاودلا كئارحلا
ريبك توافت عم (ةيجÓعلإ ةيومفلإ ةعرجلإ دنع %5<) سضفخنم هل قلطملإ يويحلإ رفإوتلإ
دنع يويحلإ رفإوتلإ دإدزي امك .لاجرلاب ةًنراقم ءاسسنلإ يف يويحلإ رفإوتلإ دإدزي .دإرفأ’إ نيب
يف زيكرتلإ ةورذ ىلإإ لوسصولإ متي .نيخدتلإ دنع سصقنيو لمحلإ عنم بوبح نم مإدختسسإ

زيكرتلإ نع رظنلإ سضغب %5٩ امزÓبلإ تانيتوربب هطابترإ ةبسسن غلبت .ةعاسس2 ىلإإ١ نوسضغ
ءزجلإ نأإ ’إإ ،يولك روسصقب نيباسصملإ ىسضرملإو نسسلإ يف رابكلإ ىسضرملإ يف مإدختسس’إو
قيرط نع مإدختسس’إ بقع .يدبك روسصق نم نوناعي نيذلإ ىسضرملإ يف فعاسضتي رحلإ
نمسضتت .ةيدبكلإ2A1PYC قيرط نع يسسيئر لكسشبو ةعرسسب نيتÓيموجأإ بلقتسسي ،مفلإ
،نيتÓيموجأإ يسسكورديه تاقتسشمو ليتملإ عوزنملإ نيتÓيموجأإ ةيسسيئرلإ تابلقتسسملإ
غلبي ذإإ ،عيرسس حإرطإ’إ .لوبلإ قيرط نع حرطنتو نرتقت ام ناعرسس ةلاعف ريغ تابلقتسسم يهو
نع يسسيئر لكسشب حإرطإ’إ متي .ةعاسس2و١ نيب امزÓبلإ نم هحإرطإ فسصن رمع طسسوتم
يف مأ’إ ءإودلإ نم إًدج ةليئسض ةيمك روهظ عم ،تابلقتسسم لكسشب (%0٨) لوبلإ قيرط
.يدبك لسشف نم نوناعي نيذلإ ىسضرملإ يف نيتÓيموجأÓل سضرعتلإ دإدزي .لوبلإ
.نيغلابلإ دنع يسسيئرلإ بائتك’إ ثدإوح ةجلاعمل جيسسكيرب مدختسسي:تابابطتصس’ا

:تابابطتصس’ا تاداصضم
 .ءإودلإ تانوكم نم يأإ وأإ ةلاعفلإ ةداملل سسسسحتلإ طرف•
.(طسشن يدبك سضرم وأإ دبكلإ عمسشتب نبياسصملإ) يدبكلإ روسصقلإ ىسضرمل ءإودلإ ىطعي’•
نيماسسكوفول-ف-لإ ل-ث-م2A1PYC م--يز--نإإ تا--ط--ب--ث--م ع--م ءإود--لإ لا--م--ع--ت--سسإ مد---ع بج---ي•
 .نيسساسسكولفوربيسسلإو
يف ثدحت و ةطسسوتم وأإ ةفيفخ ةداع ءإودلل ةيبلسسلإ لعفلإ دودر:ةيبناجلا تاريثأاتلا
نايثغلإ اعويسش رثكأ’إ ةيبلسسلإ لعفلإ دودر تناك .جÓعلإ نم نيلوأ’إ نيعوبسسأ’إ نوسضغ
ةيبناجلإ سضإرعأ’إ نمسضتت .اًمومع جÓعلإ فقو ىلإإ دؤوت مل و ةرباع ةداع يه و ،رإودلإو
،جيهتلإ ،سسيبإوكلإ ،قلقلإ ،سساعنلإ ،عإدسصلإ ءإودلإ عم ةًداع قفإرتت نأإ نكمي يتلإ ةعئاسشلإ
راكفأ’إو كولسسلإ ،دبكلإ تاميزنأإ يف ةدايز ،بعت ،يرهظ ملأإ ،قرعت طرف ،لاهسسإإ ،ينطب ملأإ
 .كابترإ ةلاح ،فيفخلإ سسوهلإ/سسوهلإ ،ةينإودع ،ةيراحتن’إ
 :لامعتصس’ا تاريذحت
نع غÓبإ’إ مت) يدبكلإ لسشفلإ كلذ يف امب ،دبكلإ ةباسصإإ ت’اح :دبكلإ فئاظو دسصر

نم نوناعي نيذلإ ىسضرملإ يف دبكلإ ةعإرز وأإ ةتيمم جئاتن عم يئانثتسسإ لكسشب ةليلق ت’اح
0١ زواجتت دبكلإ تاميزنإإ نم تاعافترإ نع غÓبإ’إ مت دقو ،(ةيدبكلإ ةروطخلإ لمإوع
ةطسسإوب إوجلوع نيذلإ ىسضرملإ يف ناقريلإو دبكلإ باهتلإ ،يعيبطلإ ىلعأ’إ دحلإ فاعسضأإ
.قيوسستلإ دعب ام تاسسإرد يف نيتÓيموجأ’إ

يف رطاخملإو دئإوفلل ةينأاتم ةسسإرد دعب ’إإ نيتÓيموجأ’اب جÓعلإ فسصوي نأإ يغبني’
:لاح يف روفلإ ىلع جÓعلإ فاقيإإ بجي .ةيدبكلإ ةباسصإ’إ رطخ لمإوع نم نوناعي نيذلإ ىسضرملإ

زإربلإ ،نكإدلإ لوبلإ لثم) ةلمتحملإ دبكلإ ةباسصإإ تامÓع وأإ سضإرعأإ نم سضيرملإ ىناع
،نطبلإ نم نميأ’إ يولعلإ ءزجلإ يف ملأ’إ ،رفسصأ’اب نينيعلإ / دلجلإ نولت ،حتافلإ نولملإ
.رربملإ ريغ بعتلإو ةديدجلإ ةباسصإ’إ رإرمتسسإو

 .يعيبطلإ ىلعأ’إ دحلإ فاعسضأإ٣ زواجتت لسصملإ زانيمإ سسنإرتلإ يف ةدايزلإ -
سسنإرتلإ ةدوع ىتح دبكلإ فئاظو تإرابتخإ رإركت يغبني نيتÓيموجأ’اب جÓعلإ فاقيإإ دعب
:مث نمو جÓعلإ ءدب لبق - دبكلإ فئاظو تإرابتخإ رركت .يعيبطلإ هعسضو ىلإإ يلسصملإ زانيمإ
،عيباسسأإ٣ يلإوح دعب•
،(ةداحلإ ةلحرملإ ةياهن) عيباسسأإ٦ يلإوح دعب•
،(ةنايسصلإ ةلحرم ةياهن) اعًوبسسأإ٤2 و2١ يلإوح دعب•
.اًيريرسس كلذ بطتسسي امدنع كلذ دعبو•
دنع ةيرإركتلإ سسفنب ىرخأإ ةرم دبكلإ فئاظو تإرابتخإ ءإرجإإ بجي ،ةعرجلإ ةدايز دنع
رإركت متي نأإ بجي لسصملإ يف زانيمإ سسنإرتلإ يف ةدايز هيدل روطتي سضيرم يأإ .جÓعلإ ءدب
.ةعاسس٨٤ نوسضغ يف دبكلإ فئاظو تإرابتخإ
مهرامعأإ زواجتت مل نيذلإ ىسضرملإ دنع’ لامعتسسإ مدع بجي:لافطأ’إ ىدل لامعتسس’إ

.ىسضرملإ نم ةحيرسشلإ هذه ىدل هنامأإو ءإودلإ ةيلاعف تبثت مل ثيح ،ةنسس٨١
نيتÓيموجأإ لامعتسسإ مدع بجي:يخيسشلإ فرخلاب نيباسصملإ نينسسملإ ىدل لامعتسس’إ

ءإودلإ ةيلاعف تبثت مل ثيح ،فرخلإ نم نوناعي نيذلإ نسسلإ يف رابكلإ ىسضرملإ دنع
.ىسضرملإ نم ةحيرسشلإ هذه ىدل هنامأإو
ىدل نيتÓيموجأإ دنع رذحلإ بجي:فيفخلإ سسوهلإ/سسوهلإ/بطقلإ يئانث بإرطسض’إ
فيفخلإ سسوهلإوأإ سسوهلإ وأإ بطقلإ يئانثلإ بإرطسض’إ نم خيرات مهيدل نيذلإ ىسضرملإ
.سسوه سضإرعأإ روهظ دنع ءإودلإ فاقيإإ بجيو
ةيذأإ وأإ راحتن’اب ريكفتلإ لامتحإ دايدزإ عم بائتك’إ قفإرتي:ةيراحتنإ راكفأإ/راحتن’إ
،رثكأإ وأإ جÓعلإ نم ىلوأ’إ ةليلقلإ عيباسسأ’إ لÓخ نسسحت ثدحي ’ دق .راحتن’إ وأإ سسفنلإ
لامتحإ رطخ دإدزي .نسسحتلإ إذه ثدحي ىتح بثك نع ىسضرملإ ةبقإرم يغبني إذهل
ىسضرملإ وأإ راحتنإ ةلواحم خيرات مهيدل نيذلإ ىسضرملإ دنع راحتن’إ ةلواحم وأإ ريكفتلإ
إًديج مهتبقإرم بجي ثيح ،ءإودلإ إذه مإدختسساب ءدبلإ لبق ةيراحتنإ راكفأإ مهيدل نيذلإ

.جÓعلإ ةرتف لÓخ
عم نيتÓيموجأ’إ فسصو دنع رذحلإ يخوت يغبني :2A1PYC تاطبثم عم ةكراسشملإ
ىلإإ يدؤوت دق يتلإو (نيسساسسكوني’إ ،لولونإربوربلإ لثم) ةلدتعملإ2A1PYC تاطبثم
إذه لامعتسسإ يغبني’ .زوتكÓلإ ىلع رسضحتسسملإ يوتحي .نيتÓيموجأÓل سضرعتلإ ةدايز
،زوتك’اغلإ لمحت مدع نم ةردان ةيثإرو لكاسشم نم نوناعي نيذلإ ىسضرملإ لبق نم ءإودلإ
.زوتك’اغلإو زوكولغلإ سصاسصتمإ ءوسس وأإ زاتك’ بÓلإ سصقنو
بجي .ةيريرسسلإ تاسسإردلإ ءانثأإ لمإوح ءاسسنل نيتÓيموجأإ طعي مل:عاصضرإ’او لمحلا
نم ةوجرملإ دئإوفلإ قوفت امدنع طقف همإدختسسإو ،لمإوحلإ ىدل همإدختسسإ دنع رذحلإ
لامعتسسإ ناك إذإإ ،تاعسضرملل ةبسسنلاب امأإ .نينجلل هثودح نكمملإ رطخلإ مأÓل ءإودلإ
.ةعاسضرلإ فاقيإإ بجي مأÓل ايرورسض ءإودلإ
موركوتيسس ميزنإإ ةطسسإوب يسسيئر لكسشب بلقتسسي ءإودلإ نأ’ إًرظن:ةيئاودلا تÓخادتلا
)2A1PYC(2A1054P(0٩%) 91/9 ميزنإإ ةطسسإوب لقأإ لكسشبوA2PYC(0١%)
يويحلإ رفإوتلإ ىلع رثؤوت نأإ نكمي نيميزنأ’إ نيذه عم لخإدتت يتلإ ةيودأ’إ ناف كلذلو
حسصني’ كلذل اًفعسض0٦ نيتÓيموجأ’إ زيكرت نم نيماسسكوفولفلإ ديزي Óًثمف ءإودلل

.نيسساسسكولفوربيسسلإو نيماسسكوفولفلإ لثم ةيوقلإ2A1PYCميزنإإ تاطبثم عم ءإودلإ لامعتسساب
تاطبثم يهو ،نيسساسسكونيإ’إو نيسساسسكولفابيرغلإو لولونإربوربلإو تانيجورتسسيإ’إ ديزت
بجي كلذل ،فاعسضأإ ةدع مدلإ يف نيتÓيموجأ’إ زيكرت نم،2A1PYCميزنإ’ ةلدتعم
.لوحكلإ عم  نيتÓيموجأإ لامعتسساب حسصني’.ةيودأ’إ هذه عم نيتÓيموجأإ لامعتسسإ دنع رذحلإ
ذخؤوت (غلم52) مويلإ يف سصرق يه اهب ىسصوملإ ةعرجلإ:لامعتصس’ا ةقيرط و ةعرجلا
نيسصرق ىلإإ ةعرجلإ ةدايز نكمي نيعوبسسأإ لÓخ نسسحت ثودح مدع دنع ،مونلإ لبق
ةيفاك ةرتفل بائتك’اب نيباسصملإ ةجلاعم متت نأإ بجي .مونلإ لبق اًعم امهلوانت متي (غلم05)
وأإ عم جيسسكيرب ذخؤوي نأإ نكمي .سضإرعأ’إ لإوز متي ىتح (لقأ’إ ىلع رهسشأإ٦) نمزلإ نم
.ماعطلإ نودب
يناعي دق:نيتÓيموجأ’إ ىلإإIRNS / IRSSبائتك’إ تإداسضم نم جÓعلإ ليدبت
.IRNS / IRSSبائتك’إ تإداسضم لوانت نع فقوتلإ دعب بحسسلإ سضإرعأإ نم ىسضرملإ
 .جÓعلإ نع فقوتلإ دنع ةعرجلإ سضيفختل ةجاح’:IRNS / IRSS ـب جÓعلإ فقو
نم نوناعي نيذلإ ىسضرملإ يف بابطتسسإ داسضم وه نيتÓيموجأ’إ:يدبكلإ لÓتع’إ
 .يدبكلإ لÓتع’إ
نيتنسسلإ رمع نم لافطأ’إ يف نيتÓيموجأ’إ ةيلاعفو ةمÓسس تابثإإ دعب متي مل:لافطأ’إ
 .ىربكلإ بائتك’إ تابون جÓعل إًدعاسصف
يف نيتÓيموجأ’إ مإدختسسإ نع ةدودحم ةيريرسس تانايب طقف رفوتت:يولكلإ لÓتع’إ
ةيبائتكإ تابون عم لدتعم وأإ ديدسش يولك لÓتعإ نم نوناعي نيذلإ بائتك’إ ىسضرم
.ىسضرملإ ء’ؤوهل نيتÓيموجأ’إ فسصو دنع رذحلإ يخوت يغبني ،كلذل .ةيسسيئر
:ةيمصسلا/ةعرجلا طرف
طرف براجت ىدحإإ تلد دقو .نيتÓيموجأإ نم ةعرجلإ طرف ت’احب ةدودحم براجتلإ
،سساعن ،يفوسسرسش ملأإ :ةيلاتلإ سضإرعأ’إ روهظ اهنع غÓبإ’إ مت يتلإ نيتÓيموجأإ نم ةعرجلإ
غلم05٤2 لوانت سضيرم ءافسش مت دقو .قيسضلاب روعسشلإ وأإ ةقرز ،رإود ،رتوت ،قلق ،جيهت ،بعت
ددحم قايرت فرعي’ .ةيويح وأإ ةيئاعو ةيبلق ت’Óتخإ يأإ ثودح نود نيتÓيموجأإ نم

ةبقإرملإو ةيريرسسلإ سضإرعأ’إ ةجلاعمب ةعرجلإ طرف عم لماعتلإ متي ثيح،نيتÓيموجأ’
.ةسصسصختم ةئيب يف ةيبطلإ ةعباتملاب حسصني امك ،ةينيتورلإ
.رتسسيلب يطيرسش نمسض مليفلاب سسبلم سصرق02 يوحت نوتركلإ نم ةبلع:ةئبعتلا
هترإرح زواجتت’ ناكم يف رسشابملإ ءوسضلإو ةبوطرلإ نع إديعب ظفحي:ظفحلا طورصش
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.تارصضحتــصسŸا نـم هÒــــغك سسـيل نكلو رصضحتـصسم ءاودـــلا
.رطـخلل كصضرـعي تاميلـعتلل اًفÓـخ هكÓهتـصساو ،كتـحصص ىلــع رـثؤؤي رصضحتـصسم ءاودـــلا
Ê’ديــصصلا تاميلـــعتو ،اهيلــع سصؤـصصنŸا لامعتــصس’ا ةــقيرطو بــيـبطلا ةــفصصو ةــقدب عـــبتا
.هررـصضو هعـفنو ءاودـلاب ناÒـبÿا امـه Ê’ديـصصلاو بــيـبطلاف .كـل اهفرـصص يذـلا

.كصسـفن ءاقـلت نم ةددحـŸا جÓـعلا ةدــم عـطقت’
.بــيـبطلا ةراصشتـصسا نودـب ءاودلا فرصص رركت ’

- 
-
-

-
-

لافطأ’ا يديأا لوانتم ‘ اًدبأا ةيودأ’ا كÎت’
 ( برـــــــــــــعلا ةــــــــــــلداـــيـصصلا داـــــــــــ–ا )                                                                                      ( برــــــــعلا ةـــــحـصصلا ءارزو سســـــلـ‹)

 :جاـــتنإإ
ةيروسس - هامحامراف هامح
 +٣٤٩٣٧٦٨٣٣٣٦٩ :سسكاف  +١٤٩٣٧٦٨٣٣٣٦٩ :فتاه


